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В работе описана конструкция, имитирующая семейные отношения 

агентов-людей в составе мультиагентной модели региона. Показано, как 

семейные связи в модели, наличие детей и престарелых родителей влияют 

на требования агента-человека к уровню заработка, а также на его 

трудовую мобильность. В модели учтены различия между городским и 

сельским населением. Модель разработана на примере двух соседних 

областей – Белгородской (Россия) и Харьковской (Украина) и настроена на 

имитацию приграничной миграции.  
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EFFECTS OF FAMILY RELATIONSHIPS ON THE MOBILITY 

OF PEOPLE IN THE MULTI-AGENT REGIONAL MODEL 

 

The paper presents the design to simulate family relationships between 

human agents in the multi-agent regional model. It is shown as family 

relationships in the model, the presence of children and elderly parents affect the 

requirements of human-agent to the level of earnings, as well as its labor 

mobility. The model takes into account the differences between urban and rural 

populations. The configuration of the model simulates cross-border migration. 

The model is developed using the data for two neighboring regions: Belgorod 

(Russia) and Kharkiv (Ukraine).  
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